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Protokół Nr XX/16  z posiedzenia 

Rady Miejskiej w Michałowie VII kadencji, które odbyło się 22 czerwca 2016r. w sali 

narad Urzędu Miejskiego w Michałowie przy ulicy Białostockiej 11 

Obradom przewodniczyła Irena Suprun - Przewodniczący Rady Miejskiej w 

Michałowie. 

O godzinie10:02 Przewodnicząca Rady Miejskiej w Michałowie  - otworzyła obrady XX 

Sesji Rady Miejskiej w Michałowie. 

Na stan 15 radnych w chwili otwarcia obrad obecnych było 13 radnych.  

1. Ancipiuk Maria Bożena 

2. Barszczewska Anna 

3. Bielenia Nina 

4. Burak Dorota 

5. Charytoniuk Marek – wiceprzewodniczący Rady 

6. Dziewiątkowski Sławomir 

7. Hajduczenia Marian 

8. Kazberuk Alina  

9. Kupraszewicz Ewa 

10. Łuksza Sławomir 

11. Łuksza Swietłana 

12. Nos Eugeniusz 

13. Suprun Irena – przewodniczący Rady 

 

Nieobecni radni: Borowski Jan, Ławreszuk Halina 

 

Ponadto w obradach uczestniczyli: 

Burmistrz Michałowa – Włodzimierz Konończuk, Zastępca Burmistrza - Jerzy 

Chmielewski, Skarbnik - Małgorzata Golak, kierownicy zakładów budżetowych, Mecenas – 

Aleksander Bojczuk, radny powiatowy Jan Kaczan, zaproszeni sołtysi, mieszkańcy gminy. 

 

Przewodnicząca przywitała wszystkich przybyłych na sesję, po sprawdzeniu listy 

obecności, stwierdziła, że obrady są prawomocne, ponieważ w obradach uczestniczy 13 

radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum władne do 

podejmowania uchwał i decyzji.  

Przewodnicząca zwróciła się z zapytaniem do radnych, czy otrzymali oni wszelkie 

materiały dotyczące dzisiejszej sesji i czy wnoszą uwagi – Radna Maria Ancipiuk zgłosiła 

uwagę dot. braku mapek obrazujących położenie nieruchomości przeznaczonych do sprzedaży 

- Przewodnicząca stwierdziła, że może zarządzić przerwę, aby radna mogła się zapoznać z 

mapkami. Kierownik Referatu Inwestycyjno – Geodezyjnego Elżbieta Rosińska dodała, że 

mapki zostaną radnym rozłożone.  

Przewodnicząca poruszyła temat dyscypliny na sesji i stwierdziła, że 

niedopuszczalnym jest aby radni opuszczali obrady przed ich zakończeniem, więc jeżeli radni 

będą nadal tak czynić, zainicjowana zostanie uchwała o nieprzyznawaniu diet w związku z 

opuszczeniem obrad. 

Radna Maria Ancipiuk spytała o wyjaśnienie zmian dokonanych w zawiadomieniu na 

sesję, ponieważ radni otrzymali rozszerzony porządek obrad – Przewodnicząca wyjaśniła, że 

punkt dot. udzielenia absolutorium był zbyt lakoniczny i postanowiła go rozszerzyć. 

Przewodnicząca dodała, że warto korzystać z poczty elektronicznej, na którą przesyłane są 

materiały. 
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Ad. 2 Zatwierdzenie porządku XX sesji Rady Miejskiej w Michałowie 

 Przewodnicząca przedstawiła proponowany porządek obrad z poczynionymi  przez nią 

zmianami (zmiany w zawiadomieniu zostały podkreślone).  

Przewodnicząca przeszła do głosowania porządku obrad. 

Radni w głosowaniu jawnym 12 głosami ,,za”, przy 0 głosach „przeciw” i 1 głosie 

„wstrzymującym się’ przyjęli porządek: 

 
1/ Otwarcie obrad i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2/ Zatwierdzenie porządku obrad XX Sesji Rady Miejskiej w Michałowie. 

3/ Przyjęcie protokołu z XIX Sesji Rady Miejskiej w Michałowie 

a) Wręczenie gratulacji za szczególne osiągnięcia w pływaniu 

4/ Informacja  Burmistrza o pracy w okresie międzysesyjnym. 

5/ Sprawozdanie finansowe wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy Michałowo  

za 2015 r. i informacja o stanie mienia komunalnego Gminy Michałowo. 
a)    opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku o przedłożonym przez Burmistrza 

     sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Michałowo za 2015 r.; 
b)   podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem 

     z  wykonania budżetu Gminy Michałowo za 2015 r.; 
c)    opinia Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Michałowie – oraz wniosek w sprawie 

udzielenia absolutorium Burmistrzowi Michałowa 
d)   opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku odnośnie wniosku Komisji  

     Rewizyjnej; 
e)    podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Gminy Michałowo. 

6/ Podjęcie uchwał w sprawie: 
1. zmian w budżecie na 2016 rok; 

2. upoważnienia Burmistrza Michałowa do zaciągnięcia zobowiązania wekslowego 

zabezpieczającego prawidłową realizację umowy  

3. zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Michałowo na lata 2016-2024 

4. udzielenia dotacji na sfinansowanie prac konserwatorskich, restauratorskich lub robót 

budowlanych przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków położonych na terenie gminy 

Michałowo 

5. uchwalenia Statutu Miejsko Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Michałowie 

6. wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości w obrębie 40 Rudnia 

7. wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości w obrębie 29 Michałowo 

8. wyrażenia zgody na sprzedaż lokali mieszkalnych 

7/ Interpelacje, zapytania i wnioski radnych. 

8/ Sprawy różne. 

9/ Zamknięcie obrad XX sesji Rady Miejskiej. 

W głosowaniu brało udział 13 radnych. 

 

Ad. 3 Przyjęcie protokołu z XIX Sesji Rady Miejskiej w Michałowie 

Wręczenie gratulacji za szczególne osiągnięcia w pływaniu 

 Przewodnicząca poinformowała, iż uczennica Wiktoria Filipczuk otrzymała 3 złote 

medale i 1 srebrny na Ogólnopolskich Zawodach Drużynowych Dzieci 10 i 11 letnich w 

pływaniu. Przewodnicząca oraz Burmistrz pogratulowali Wiktorii oraz jej rodzicom za 

znakomite wyniki w pływaniu oraz promocję gminy Michałowo i wręczyli pamiątkowy 

upominek. 

  W obliczu braku uwag do protokołu Przewodnicząca przeszła do głosowania 

protokołu z XIX Sesji Rady Miejskiej w Michałowie. 

Radni w głosowaniu jawnym 12 głosami „za”, przy 0 głosach” przeciw i 1 głosie 

„wstrzymującym się” przyjęli protokół z XIX Sesji Rady Miejskiej w Michałowie.  

W głosowaniu brało udział 13 radnych. 

 

Ad. 4 Informacja Burmistrza z pracy w okresie międzysesyjnym 
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Burmistrz przedstawił radnym sprawozdanie z pracy w okresie międzysesyjnym (w 

załączeniu do protokołu). 

Zgłoszono następujące zapytania: 

 Radna Maria Ancipiuk spytała: 

- za jaką kwotę została wydzierżawiona plaża w Rudni. Radna dodała, że jak 

przeczytała, kwota wynosi 7,5 tyś zł rocznie-wg. niej jest to kwota bardzo mała w 

stosunku do okresu dzierżawy 10 lat – Burmistrz wyjaśnił, że dzierżawa plaży na 10 

lat ma zapewnić potencjalnemu inwestorowi możliwość poniesienia nakładów i ich 

realizacji. Burmistrz dodał, że w umowie dzierżawy jest zapis mówiący o waloryzacji 

kwoty czynszu dzierżawnego. 

- komu została wręczona nagroda Orły Michałowa, na mocy jakich przepisów i na 

jakich warunkach nagroda jest przyznawana – Burmistrz wyjaśnił, że nagrodę 

otrzymała firma EuRoPol GAZ s.a. oraz pan Mieczysław Kostecki, natomiast procedura 

przyznania nagrody została ogłoszona, Kapituła została powołana Zarządzeniem a 

pracami w tym temacie zajmował się pan Leszek Gryc. Radna Dorota Burak – 

przewodnicząca Kapituły – poinformowała o szczegółach pracy Kapituły-wpłynęły 

dwa wnioski: jeden od organizacji pozarządowej, drugi od radnych. Radna dodała, że 

Kapituła zgodnie stwierdziła, że na nagrodę zasługują obie kandydatury. Asystent 

Burmistrza Leszek Gryc zwrócił się do radnej Ancipiuk i stwierdził, że w momencie 

piastowania stanowiska Przewodniczącej m. in. również i jej decyzją Rada nie podjęła 

uchwały dot. przyznania nagrody Orły Michałowa. Pan Gryc dodał, że wcześniej 

nagrodę Orły Michałowa przyznawano bez żadnych podstaw faktycznych i prawnych, 

w związku z powyższym wydano Zarządzenie Burmistrza-było to ogłoszone w sposób 

zwyczajowo przyjęty, a wnioski składali i radni i organizacje pozarządowe.  

 Radna Ewa Kupraszewicz spytała, czy istnieje możliwość złożenia wniosku do 

Urzędu Marszałkowskiego o dofinansowanie budowy nowego przedszkola i czy ktoś 

zaczął przygotowywać stosowne wnioski – Burmistrz wyjaśnił, że tymi tematami 

zajmuje się pani Aneta Putko i w „Sprawach różnych” postaramy się udzielić 

odpowiedzi. Radna Swietłana Łuksza dodała, że rozmawiała z panią Putko, która 

stwierdziła, że nie kwalifikujemy się do tego, aby złożyć wniosek, takie wnioski mogą 

składać osoby prywatne. Przewodnicząca dodała, że w najbliższy poniedziałek wraz z 

Burmistrzem wybierają się do Urzędu Marszałkowskiego celem zapoznania się ze 

szczegółami związanymi z omawianym tematem, dlatego też jeżeli ktoś z radnych jest 

zainteresowany, może wspólnie pojechać.  

 Radna Dorota Burak spytała kto i za ile wykonuje remont targowicy – Burmistrz 

poinformował, że remont wykonuje ZGKiM w Michałowie, ponieważ oferta Zakładu 

była najniższa.   

Przewodnicząca podsumowując zgłaszane zapytania stwierdziła, że w razie pytań i 

wątpliwości należy przychodzić do Burmistrza i go pytać-wówczas sesja będzie przebiegała 

sprawniej.  

 

Ad. 5 Sprawozdanie finansowe wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu Gminy 

Michałowo za 2015 r. i informacja o stanie mienia komunalnego Gminy Michałowo. 

a)    opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku o przedłożonym przez 

Burmistrza sprawozdaniu z wykonania budżetu Gminy Michałowo za 2015 r.; 

b)   podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 

sprawozdaniem z  wykonania budżetu Gminy Michałowo za 2015 r.; 

c)    opinia Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Michałowie – oraz wniosek w 

sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Michałowa 
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d)   opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej w Białymstoku odnośnie wniosku 

Komisji Rewizyjnej; 

e)    podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Gminy 

Michałowo. 

 

 Burmistrz poinformował: „Uchwalony przez Radę Miejską budżet, po uwzględnieniu 

zmian w ciągu roku, przewidywał realizację dochodów w kwocie 29 034 902 zł. Dochody 

wykonano w kwocie 29 309 842,11 zł, co stanowiło 100,95 % planu, w tym planowane dochody 

własne na kwotę 16 234 508 zł, wykonanie w kwocie 17 032 298,89 zł, co stanowi 104,91 

% planu. Dochody bieżące planowane w wysokości 27 386 028 zł wykonano w 102,19%, co 

stanowi kwotę 27 986 242,44 zł. Dochody majątkowe planowane w wysokości 1 648 874 zł 

zrealizowano w wysokości 1 323 599,67 zł, co stanowi 80,27%. 

Uchwalony przez Radę Miejska plan wydatków budżetowych po zmianach dokonanych 

w ciągu roku przewidywał kwotę 26 352 014 zł. Wydatki zrealizowano w kwocie 25 496 606,85 

zł, co stanowi 96,75 % planu. Wydatki bieżące planowane w wysokości 24 148 457 zł wykonano 

w 96,76%, co stanowi kwotę 23 365 765,56 zł. Wydatki majątkowe planowane w wysokości 

2 203 557 zł zrealizowano w wysokości 2 130 841,29 zł, co stanowi 96,70%. 

Środki te zostały przeznaczone na spłatę: kredytu na  wyprzedzające finansowanie działań 

finansowanych ze środków pochodzących z budżetu Unii Europejskiej w kwocie 2 248 436 zł 

oraz spłatę wcześniej zaciągniętych kredytów i pożyczek w wysokości 434 452 zł. 

W wyniku realizacji budżetu za rok 2015 pozostały wolne środki w wysokości 1 187 189,78 

zł. 

W roku sprawozdawczym nie zaciągnięto nowych zobowiązań w postaci kredytów czy 

pożyczek.   

Od stycznia do końca 2015 roku spłacono raty kapitałowe zadłużenia w kwocie                        

3 224 936,00 zł , co stanowi 100,00% planowanych rozchodów budżetu gminy.  

W całości spłacono kredyt na  wyprzedzające finansowanie, w roku 2014, działań 

finansowanych z udziałem środków pochodzących z budżetu Unii Europejskiej w kwocie 2 

248 436 zł. Finansowanie dotyczyło zadań inwestycyjnych:  „Rozwój infrastruktury 

turystycznej i rekreacyjnej w Gminie Michałowo”, zrealizowanego z udziałem środków 

pochodzących z funduszy Regionalnego  Programu Operacyjnego Województwa Podlaskiego 

na lata 2007-2013 –  1 748 436 zł, oraz „Budowa infrastruktury nad zalewem Siemianówka”, 

zrealizowanego z udziałem środków pochodzących z funduszy Programu Rozwoju Obszarów 

Wiejskich na lata 2007-2013 –  500 000 zł. Pozostałe zobowiązania w postaci rat spłacone w 

okresie sprawozdawczym to kwota łączna 976 500 zł. 

Zadłużenie gminy po spłacie rat wynosi na dzień 31 grudnia 2015 roku 7 473 000,00 zł i 

składała się z następujących pozycji: 

a. Kredyt bankowy w Banku NORDEA –  3 360 330,00 zł, 

b. Kredyt bankowy w Banku Ochrony Środowiska w Białymstoku –   3 560 670,00 zł, 

c. Kredyt bankowy w Banku Ochrony Środowiska w Białymstoku –   360 000,00 zł, 

d. Pożyczka z WFOŚiGW w Białymstoku na budowę kwatery na wysypisku odpadów 

stałych w miejscowości Odnoga –  192 000,00 zł. 

 

 

Skutki obniżenia górnych stawek podatków za 2015 rok wyniosły 716 875,11 zł. Skutki 

udzielonych ulg wynikające z uchwał rady za 2015 rok wyniosły 1 249 524,00 zł. Skutki decyzji 
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wydanych przez organ podatkowy na podstawie ustawy Ordynacja Podatkowa wyniosły 

49 284,25 zł, w tym: umorzenie zaległości podatkowych – 22 305,00 zł, rozłożenie na raty i 

odroczenie terminu płatności 26 979,25 zł.  

Regionalna Izba Obrachunkowa wyraziła pozytywną opinię o przedłożonym przez 

Burmistrza Miasta i Gminy Michałowo sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2015 rok”. 

 Skarbnik Małgorzata Golak na podstawie prezentacji multimedialnej przedstawiła 

sprawozdanie z wykonania budżetu Gminy Michałowo za 2015 rok (prezentacja w załączeniu 

do protokołu). 

 Radna Maria Bożena Ancipiuk prosiła o wyjaśnienie: 

- kwestii związanej z uchwałą dot. WPF i nadwyżką-czy nadwyżka z roku 2014 przeszła na rok 

2015;  

- czy kwotę 2 248 336 należy rozumieć jako zwrot za park i Rudnię – Skarbnik wyjaśniła, że 

kredyt na prefinansowanie jest kredytem, który można wziąć na pokrycie wydatków-później 

refundowanych ze środków unijnych. W 2014r. Gmina nie dysponując środkami własnymi 

zaciągnęła kredyt, aby mieć środki na opłacenie wydatków w roku 2014; refundacja oraz spłata 

kredytu miały miejsce w roku 2015.  

- wydatków z budżetu gminy za 2015 rok w porównaniu do 2016 roku w działach: transport i 

łączność (m.in. zmniejszenia wydatków na inwestycje), administracja publiczna, biblioteka, 

gazeta michałowa; radna prosiła o wyjaśnienie, czy do budżetu biblioteki wchodzi gratyfikacja 

mecenasa prowadzącego sprawę pani Niepłoch-Sitnickiej – Skarbnik stwierdziła, że w tym 

punkcie obrad Radni oceniają wykonanie budżetu za konkretny rok i nie porównuje się roku do 

roku. Przewodnicząca dodała, że pytania kierowane przez radną Ancipiuk powinny były być 

skierowane przed sesją do pani Skarbnik i wówczas nie byłoby żadnych wątpliwości; ponadto 

w chwili obecnej należy zadawać pytania na temat wykonania budżetu. Pan Burmistrz 

również stwierdził, że należy dyskutować o wykonaniu budżetu za 2015r., a nie mówić o 

planach i innych sprawach wykraczających poza temat dyskusji; o pozostałych sprawach może 

porozmawiać w każdej innej chwili.  Radny Sławomir Dziewiątkowski dodał, że należy się 

skupić na planie budżetu i jego wykonaniu za 2015r., którego wykonanie powyżej 90% nie 

wskazuje na jakieś niedopatrzenie.  Radna Maria Ancipiuk stwierdziła, że nie było wykonane 

nic z przedszkolem, z podstrefą, nie były wykonane inwestycje w związku z czym wg. radnej 

nie wykonano planu. Pani Skarbnik zaapelowała o wystudzenie emocji, ponieważ o planie 

budżetu na dany rok, o przeznaczeniu środków na dane cele i o przeniesieniu środków 

inwestycyjnych- o tym decyduje Rada i nie ma takiej gminy, która w ciągu roku nie 

dokonywałaby zmian w budżecie; ona natomiast realizuje budżet od strony technicznej. 

Skarbnik stwierdziła, że na pytanie dot. prawie 4 mln zł nadwyżki wyjaśnia, iż są to środki 

pochodzące z niewykonania wydatków w roku 2013. Skarbnik wyjaśniła, że nadwyżka 

powstała w związku z tym, iż w roku 2013 wydatki inwestycyjne zostały wykonane w niecałych 

14%. 

Burmistrz dodał, że należy przypomnieć ile było zaczętych inwestycji drogowych, bez 

zabezpieczenia finansowego na koniec roku 2014, faktury natomiast były opłacane w 2015r. 

także trzeba było zabezpieczyć pokrycie finansowe. Wiceprzewodniczący stwierdził, że te 

pytania należało sobie zadawać przy planowaniu budżetu. Wiceprzewodniczący przyznał rację 

pani Skarbnik, że to Rada większością decydowała o przesunięciach w budżecie oraz dodał, że 

należy się cieszyć, iż wpływy przewyższyły 100% a wydatki były mniejsze od wpływów. 

 Radna Dorota Burak przedstawiła opinię Komisji Finansowej, która jednogłośnie 7 

głosami „za” pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie z wykonania budżetu za 2015r.  

 Radna Alina Kazberuk przewodnicząca Komisji Oświaty odczytała fragment 

protokołu Komisji w części dot. sprawozdania z wykonania budżetu za 2015r. (protokół 

Komisji w załączeniu do protokołu). Radna poinformowała, iż Komisja nie wypracowała opinii 

w tym temacie. 
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 Radna Anna Barszczewska przewodnicząca Komisji Rewizyjnej poinformowała, iż 

Komisja pozytywnie zaopiniowała sprawozdanie z wykonania budżetu za 2015r. Radna 

odczytała uchwałę Komisji Rewizyjnej w sprawie wniosku o udzielenie absolutorium 

Burmistrzowi Michałowa za 2015 rok (w załączeniu do protokołu) oraz wniosek o udzielenie 

absolutorium (w załączeniu do protokołu). 

 Skarbnik odczytała Uchwałę RIO w sprawie wyrażenia pozytywnej opinii o 

przedłożonym przez Burmistrza Miasta i Gminy Michałowo sprawozdaniu z wykonania 

budżetu za 2015 rok (w załączeniu do protokołu). 

Przewodnicząca odczytała Uchwałę RIO w sprawie wyrażenia opinii o przełożonym 

przez Komisję Rewizyjną Rady Miejskiej w Michałowie wniosku o udzielenie Burmistrzowi 

absolutorium za 2015r. (w załączeniu do protokołu). 

W obliczu braku wniosków formalnych do projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z  wykonania budżetu Gminy Michałowo 

za 2015 r. Przewodnicząca zarządziła głosowanie nad przedstawionym projektem. 

Radni w głosowaniu jawnym 12 głosami ,,za”, przy 1 głosie „przeciw” i 0 głosach 

„wstrzymujących się” przyjęli uchwałę w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

wraz ze sprawozdaniem z  wykonania budżetu Gminy Michałowo za 2015 r.  

W głosowaniu brało udział 13 radnych. 

Uchwała Nr XX/132/16 Rady Miejskiej w Michałowie z dnia 22 czerwca 2016 roku 

w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z  wykonania 

budżetu Gminy Michałowo za 2015 r. (w załączeniu do protokołu). 

 

W obliczu braku wniosków formalnych do projektu uchwały w sprawie udzielenia 

absolutorium Burmistrzowi Gminy Michałowo. Przewodnicząca zarządziła głosowanie nad 

przedstawionym projektem. 

Radni w głosowaniu jawnym 10 głosami ,,za”, przy 1 głosie „przeciw” i 2 głosach 

„wstrzymujących się” przyjęli uchwałę w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi 

Gminy Michałowo. 

W głosowaniu brało udział 13 radnych. 

Uchwała Nr XX/133/16 Rady Miejskiej w Michałowie z dnia 22 czerwca 2016 roku 

w sprawie udzielenia absolutorium Burmistrzowi Gminy Michałowo (w załączeniu do 

protokołu). 

 Przewodnicząca pogratulowała Burmistrzowi oraz pani Skarbnik.  

 Burmistrz podziękował radnym za udzielenie absolutorium i za zaufanie do jego 

działalności oraz do działalności pani Skarbnik. Dodał, że budżet roku 2015r. był budżetem 

stabilizującym wydatki gminy, gmina nie posiada już takich dużych zadłużeń, dlatego też 

można planować dalsze działania inwestycyjne. Burmistrz dodał, że budżet 2016 roku będzie 

równo obdarowywał całą gminę, a nie tylko Michałowo. 

 

Przewodnicząca o godz. 11:41 ogłosiła przerwę i o godz. 11:57 wznowiła obrady. 

 

Ad. 5 Podjęcie uchwał w sprawie 

Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie na 2016 rok 

Radna Dorota Burak przedstawiła opinię Komisji Finansowej, która 5 głosami „za” 

przy 0 głosach „przeciw” i 2 głosach „wstrzymujących się” opowiedziała się za przyjęciem 

uchwały w sprawie zmian w budżecie na 2016 rok. 

Radna Maria Ancipiuk prosiła o wyjaśnienie kwestii braku przeznaczenia środków na 

zakup autobusu szkolnego, gdyż o takim zakupie radni rozmawiali w poprzednim roku – 

Burmistrz stwierdził, że temat jest istotny, dlatego też jeżeli wpłynie wniosek od Kierownika 

ZGKiM, wówczas trzeba będzie poczynić stosowne przesunięcia w budżecie.  
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Sołtys Sołectwa Bachury Zdzisław Worona odczytał wniosek dot. podjęcia uchwały 

w sprawie nadania uprawnień dla jednostki pomocniczej sołectwa Bachury do prowadzenia 

gospodarki finansowej w ramach budżetu i otwarcie subkonta dla sołectwa Bachury-sołtys 

złożył wniosek na ręce Burmistrza. 

 W obliczu braku uwag i wniosków formalnych do projektu uchwały Przewodnicząca 

zarządziła głosowanie nad przedstawionym projektem. 

Radni w głosowaniu jawnym 12 głosami ,,za”, przy 0 głosach „przeciw” i 1 głosie 

„wstrzymującym się” przyjęli uchwałę w sprawie zmian w budżecie na 2016 rok. 

W głosowaniu brało udział 13 radnych. 

Uchwała Nr XX/134/16 Rady Miejskiej w Michałowie z dnia 22 czerwca 2016 roku 

w sprawie zmian w budżecie na 2016 rok (w załączeniu do protokołu). 

 

Projekt uchwały w sprawie upoważnienia Burmistrza Michałowa do zaciągnięcia 

zobowiązania wekslowego zabezpieczającego prawidłową realizację umowy  

Skarbnik wyjaśniła, że trzy omawiane uchwały (zmiany w budżecie, zobowiązanie 

wekslowe i WPF) związane są z zadaniem inwestycyjnym pn. głęboka termomodernizacja 

kompleksu Gminnego Zespołu Szkół w Michałowie. W uchwale dot. zmian w budżecie 

wprowadzono środki z UE na to zadanie, kolejna uchwała pozwoli zaciągnąć stosowne 

zobowiązanie wekslowe, natomiast w WPF zmieniono załącznik i odpowiednio go 

dostosowano. 

W obliczu braku uwag i wniosków formalnych do projektu uchwały Przewodnicząca 

zarządziła głosowanie nad przedstawionym projektem. 

Radni w głosowaniu jawnym 12 głosami ,,za”, przy 0 głosach „przeciw” i 1 głosie 

„wstrzymującym się” przyjęli uchwałę w sprawie upoważnienia Burmistrza Michałowa do 

zaciągnięcia zobowiązania wekslowego zabezpieczającego prawidłową realizację umowy. 

W głosowaniu brało udział 13 radnych. 

Uchwała Nr XX/135/16 Rady Miejskiej w Michałowie z dnia 22 czerwca 2016 roku 

w sprawie upoważnienia Burmistrza Michałowa do zaciągnięcia zobowiązania 

wekslowego zabezpieczającego prawidłową realizację umowy rok (w załączeniu do 

protokołu). 

 

Projekt uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy 

Michałowo na lata 2016-2024 

 W obliczu braku uwag i wniosków formalnych do projektu uchwały Przewodnicząca 

zarządziła głosowanie nad przedstawionym projektem. 

Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie 13 głosami ,,za” przyjęli uchwałę w sprawie 

zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Michałowo na lata 2016-2024. 

W głosowaniu brało udział 13 radnych. 

Uchwała Nr XX/136/16 Rady Miejskiej w Michałowie z dnia 22 czerwca 2016 roku 

w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Michałowo na lata 2016-

2024 (w załączeniu do protokołu). 

 

Projekt uchwały w sprawie udzielenia dotacji na sfinansowanie prac 

konserwatorskich, restauratorskich lub robót budowlanych przy zabytkach wpisanych do 

rejestru zabytków położonych na terenie gminy Michałowo 

Zastępca Burmistrza poinformował, że w budżecie gminy zostały wydzielone środki 

na udzielenie dotacji, o których mowa w projekcie uchwały, natomiast zasady przyznawania 

dotacji są określone odrębną uchwałą. Zastępca Burmistrza poinformował, iż wpłynęły dwa 

wnioski-od Parafii Prawosławnej w Jałówce i Parafii Prawosławnej w Nowej Woli. Zastępca 
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Burmistrza przybliżył szczegóły poszczególnych wniosków i dodał, że były one opiniowane 

przez Komisję Oświaty.  

Radna Alina Kazberuk przewodnicząca Komisji Oświaty poinformował, iż Komisja  

jednogłośnie opowiedziała się „za” złożonymi wnioskami o udzielenie dotacji.   

W obliczu braku uwag i wniosków formalnych do projektu uchwały Przewodnicząca 

zarządziła głosowanie nad przedstawionym projektem. 

Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie 13 głosami przyjęli uchwałę w sprawie 

udzielenia dotacji na sfinansowanie prac konserwatorskich, restauratorskich lub robót 

budowlanych przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków położonych na terenie gminy 

Michałowo. 

W głosowaniu brało udział 13 radnych. 

Uchwała Nr XX/137/16 Rady Miejskiej w Michałowie z dnia 22 czerwca 2016 roku 

w sprawie udzielenia dotacji na sfinansowanie prac konserwatorskich, restauratorskich 

lub robót budowlanych przy zabytkach wpisanych do rejestru zabytków położonych na 

terenie gminy Michałowo (w załączeniu do protokołu). 

 

Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Statutu Miejsko Gminnego Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Michałowie 

Kierownik MGOPS Anna Funkowska stwierdziła, iż zmiana przepisów i nowe zadania 

powodują konieczność zmiany statutu. Kierownik Funkowska odczytała uzasadnienie do 

projektu uchwały (uzasadnienie w załączeniu do protokołu). 

W obliczu braku uwag i wniosków formalnych do projektu uchwały Przewodnicząca 

zarządziła głosowanie nad przedstawionym projektem. 

Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie 13 głosami przyjęli uchwałę w sprawie 

uchwalenia Statutu Miejsko Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Michałowie. 

W głosowaniu brało udział 13 radnych. 

Uchwała Nr XX/138/16 Rady Miejskiej w Michałowie z dnia 22 czerwca 2016 roku 

w sprawie uchwalenia Statutu Miejsko Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Michałowie (w załączeniu do protokołu). 

 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości w obrębie 

40 Rudnia 

Kierownik Referatu Inwestycyjno – Geodezyjnego Elżbieta Rosińska odczytała 

uzasadnienie do projektu uchwały (uzasadnienie w załączeniu do protokołu). 

W obliczu braku uwag i wniosków formalnych do projektu uchwały Przewodnicząca 

zarządziła głosowanie nad przedstawionym projektem. 

Radni w głosowaniu jawnym 10 głosami „za”, przy 1 głosie „przeciw” i 2 głosach 

„wstrzymujących się” przyjęli uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 

w obrębie 40 Rudnia. 

W głosowaniu brało udział 13 radnych. 

Uchwała Nr XX/139/16 Rady Miejskiej w Michałowie z dnia 22 czerwca 2016 roku 

w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości w obrębie 40 Rudnia (w załączeniu 

do protokołu). 

 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości w obrębie 

29 Michałowo 

Kierownik Referatu Inwestycyjno – Geodezyjnego Elżbieta Rosińska odczytała 

uzasadnienie do projektu uchwały (uzasadnienie w załączeniu do protokołu). 

W obliczu braku uwag i wniosków formalnych do projektu uchwały Przewodnicząca 

zarządziła głosowanie nad przedstawionym projektem. 
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Radni w głosowaniu jawnym 12 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciw” i 1 głosie 

„wstrzymujących się” przyjęli uchwałę w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości 

w obrębie 29 Michałowo. 

W głosowaniu brało udział 13 radnych. 

Uchwała Nr XX/140/16 Rady Miejskiej w Michałowie z dnia 22 czerwca 2016 roku 

w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż nieruchomości w obrębie 29 Michałowo (w 

załączeniu do protokołu). 

 

Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokali mieszkalnych 

Kierownik Referatu Inwestycyjno – Geodezyjnego Elżbieta Rosińska odczytała 

uzasadnienie do projektu uchwały (uzasadnienie w załączeniu do protokołu). 

W obliczu braku uwag i wniosków formalnych do projektu uchwały Przewodnicząca 

zarządziła głosowanie nad przedstawionym projektem. 

Radni w głosowaniu jawnym jednogłośnie 13 głosami „za” przyjęli uchwałę w sprawie 

wyrażenia zgody na sprzedaż lokali mieszkalnych. 

W głosowaniu brało udział 13 radnych. 

Uchwała Nr XX/141/16 Rady Miejskiej w Michałowie z dnia 22 czerwca 2016 roku 

w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż lokali mieszkalnych (w załączeniu do protokołu). 

 

Ad. 7 Interpelacje, zapytania i wnioski radnych – brak. 

 

Ad. 8 Sprawy różne 

 Radna Dorota Burak stwierdziła, że w związku z pytaniami zadawanymi na blogu 

„Nasze Michałowo” postanowiła na niektóre odpowiedzieć. Radna powiedziała: „Cytuję "350 

tys. mniejsze dochody gminy – I kto za to zapłaci? Czyim kosztem? Naszej szkoły, naszych dzieci 

i pracowników – 200 godzin obciętych?! A pieniądze na społeczne gimnazjum gmina 

przekazuje!". Subwencja oświatowa została w tym roku zmniejszona i jest to efektem 

zmniejszającej się  liczby dzieci w szkole korzystających z języka białoruskiego. Pani Skarbnik, 

na jedno dziecko rocznie jaka jest kwota? Bo z tego co mi wiadomo to ok. 7500 zł“. 

Skarbnik wyjaśniła, że nie ma zliczonego razem na poszczególne wagi. Skarbnik 

poinformowała, iż subwencja w części podstawowej wynosi 5862 zł – i w zależności od wag 

na każdego ucznia jest dodatek: uczniowie szkół podstawowych - 2344,82 zł, uczniowie 

gimnazjum - 1582,75 zł, uczniowie niepełnosprawni – 8206,86 zł, uczniowie mniejszości 

narodowych – dwie grupy: 8793,06 zł i 6448,25 zł. Skarbnik dodała, że oprócz tego jest dodatek 

na uczniów gimnazjum 234,48 zł  

 Radna Dorota Burak powiedziała: „Na ucznia gimnazjum to jest około 7500 zł rocznie 

jeśli dziecko nie ma języka białoruskiego-jeśli ma język białoruski jest więcej, natomiast na 

szkołę podstawową też kwota jest wyższa. W poprzednich latach- rok szkolny 2013/2014 w 

Gminnym Zespole Szkół było 418 uczniów (156 uczniów w Gimnazjum i 262 uczniów w 

Szkole Podstawowej), godzin ogółem Szkoła otrzymała -805 w tym ponadwymiarowych-5, 

grup świetlicy – 6. Rok szkolny 2014/2015 – 447 uczniów (do klasy 1wszej doszły 

obowiązkowo 6latki, także uczniów w SP było 329, Gimnazjum – 102), oddziałów -22, godzin 

ogółem mniej pomimo, że więcej oddziałów-788 godzin, godzin ponadwymiarowych – 11, 

grup świetlicy – 6. W bieżącym roku szkolnym – uczniów 443 (111 uczniów w Gimnazjum i 

332 w Szkole Podstawowej), oddziałów 23, ogółem godzin 965, ponadwymiarowych – 101, 

grup świetlicy – 8 – dziwna sprawa bo mniej uczniów a więcej świetlic, czym to było 

podyktowane, nie mam pojęcia. Na rok szkolny rok 2015/2016 jest 443 uczniów, czyli 12 mniej 

niż w roku ubiegłym, oddziałów 24, ogółem godzin 929, w tym ponadwymiarowych 56. Na 

dzień dzisiejszy grup świetlicy zatwierdzonych jest 5 ponieważ w szkole podstawowej jest 

tylko 329 uczniów, w związku z tym subwencja spada, godzin jest więcej niż za czasów 
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poprzedniej ekipy ponadwymiarowych było 5, 11 godzin, teraz Państwo mają 56. Na języku 

polskim, matematyce i innych przedmiotach ścisłych uczestniczy cała klasa 15 - 24 uczniów. 

Nie wiem dlaczego na w-f ma być tylko 7, skoro zgodnie z rozporządzeniem może być 26. Na 

religii pan Dyrektor chciał podzielić na grupy od 2 do 5 uczniów na religię prawosławną -proszę 

sobie odpowiedzieć czy to nie jest sztuczne tworzenie godzin? 

Pytanie następne cytowane z bloga cyt.: "Ale dlaczego dla społecznego gimnazjum 

gmina ma pieniądze i co na to pani radna Burak! Dlaczego wszystko to się dziej kosztem szkoły, 

kosztem naszych dzieci i pracowników?" – Po pierwsze Gimnazjum niepubliczne nie jest moją 

szkołą, prowadzi je Fundacja Pomoc Zespołowi Szkół w Michałowie. Pieniądze, które 

otrzymuje Fundacja na ten cel nie pochodzą z budżetu gminy. Są to środki przekazywane przez 

państwo Polskie na konkretne dziecko, więc jeśli uczniowie, którzy uczęszczają w tej chwili do 

niepublicznego gimnazjum nie uczęszczaliby do gimnazjum publicznego w Michałowie, gmina 

nie otrzymałaby na nich pieniędzy. To też przecież są nasze dzieci, jest tam m.in. moje dziecko. 

Ja w Michałowie mieszkam już 20 lat, tutaj pracuję  - ja i mój mąż tutaj płacimy podatki, więc 

nie rozumiem dlaczego nasze dziecko ma być gorzej traktowane niż inne dzieci a tak właśnie 

jest. Szkoła niepubliczna, utrzymuje się tylko i wyłącznie  z kwoty wyliczonej na podstawie 

subwencji oświatowej. Tak więc jedno dziecko, które uczy się w gimnazjum niepublicznym 

nie kosztuje gminy ani jednej złotówki, a do każdego ze szkoły publicznej do subwencji 

dokładamy prawie 4000,- zł rocznie. I tutaj jest właśnie gorsze traktowanie dzieci z gimnazjum 

niepublicznego. Ja bym bardzo chciała, aby środki jakie przekazuje Ministerstwo na edukację 

dziecka wynosiły 50.000,- zł rocznie na jednego ucznia - jak to podaje blog Nasze Michałowo 

- bo wtedy Gminny Zespół Szkół otrzymywałby subwencję w kwocie 25 mln złotych a nie  4 

mln 700 tyś zł. Dla porównania - wydatki gminy za 2015 rok wyniosły niecałe 25,5 mln zł, 

czyli przy takiej kwocie subwencji jaką podaje blog środki otrzymywane na oświatę 

wystarczyłyby na realizację wszyskich zadań gminy a za  pozostałe dochody można by w ciągu 

jednego roku wybudować nie jedno a nawet dwa przedszkola, bez środków z zewnątrz. 

Takie właśnie sfałszowane informacje podawane są na blogu „Nasze Michałowo”, bo nawet 

małe dziecko wie, że 50 tysięcy to dużo więcej niż 7,5 tys. 

Kolejna sprawa, o której napisaliście to utworzenie miejsc pracy i też cytat: "Radna 

Ancipiuk ... zaczęła wymieniać miejsca gdzie powstały nowe miejsca pracy: 

1. MOSiR" - oczywiście powstały tam nowe miejsca pracy, ale teraz z budżetu gminy wydajemy 

na nie my, mieszkańcy 1,5 mln złotych rocznie. 

"2. GOK" - był przed erą Małej Ojczyzny, chyba, że zatrudnialiście tam jak to określacie 

''swojaków'' 

"3. WOKAS" - firma prywatna. 

"4. Fabryka" - wybudowana w latach 1956 -1962, chyba że chodzi tutaj o tą własność od 

którego właściela poprzednia władza odkupiła 4000 m2 działki na wieczyste użytkowanie z 

niewielkim budynkiem, podczas gdy w tym samym czasie za taką samą kwotę mogła odkupić 

1,7 hektara ziemi na własność z dwoma - wtedy jeszcze użytkowanymi - budynkami szkoły 

przy ul. Gródeckiej, ale te nie stanowiły one własności prywatnej a Starostwa Powiatowego. 

"5. Urząd Miejski" -  fakt, kiedyś był to Urząd Gminy, tylko mam pytanie: utworzyliście tam  

nowe miejsca pracy, a teraz krytykujecie każdą zatrudnianą osobę. To czy swojacy wtedy byli 

inni? 

Dalsza część wpisu: „My natomiast jeszcze przypomnimy, że za czasów Małej Ojczyzny jak nam 

się wydaje powstały jeszcze: Gospoda i Zajazd w Michałowie, Dom Pomocy w Bondarach, 

Hospicjum w Nowej Woli“- nie wiem jaka tu jest zasługa Małej Ojczyzny, ponieważ są to 

instytucje nie gminne a prywatne – „nowe miejsca pracy w ZGKiM“ – pytam jakie i dla kogo? 

Chyba, że chodzi o zakup maszyn, które obecnie stoją jako zabytki, czy raczej ruiny - „wiele 

sieci handlowych jak Biedronka, Lewiatan“ – wszyscy pamiętamy jak utrudnialiście powstanie 

Biedronki“ – „wiele firm prywatnych np. Zielona Energia“ – dzięki której mamy teraz smród 
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w Michałowie – „piekarnia Maja“ – instytucja prywatna,  „AMedica“ – instytucja prywatna, 

„Pizzeria, Kwiaciarnie, Apteka, pan Luszewski, Miruć, Tarasewicz, Gryko, Kazberuk, Greś 

Rafał i wiele jeszcze innych.".  Tak jak powiedziałam, chyba największy wkład miała Pani 

Ancipiuk w otwarcie Biedronki - pamiętamy protesty i utrudnianie budowy tego sklepu przez 

radnych a teraz Pani przypisuje sobie jakieś zasługi w tym temacie i w kwestii powstania firm 

prywatnych, które istniały przed Małą Ojczyzną. No i jeszcze przyznajecie się do "powstania" 

kilku Panów w tym Luszewskiego, Tarasewicza, czy Rafała Gresia - chyba nikt z Małej 

Ojczyzny w tym udziału nie brał, znam rodziców niektórych z nich a wiek innych wyklucza  

możliwość udziału ich w powstaniu Małej Ojczyzny. A tak jeszcze nasuwa się pytanie: Czy 

niektórzy z tych przedsiębiorców przypadkiem nie byli zwalniani z podatków za czasów 

rządów Małej Ojczyzny. 

Pani Ancipiuk w swoich przechwałkach zapomniała wspomnieć o firmie „Karol Przewozy 

Pasażerskie”, która również rozpoczęła swoją działalność w czasach rządów Małej Ojczyzny i 

której niektórzy radni ówcześnie rządzący życzyli, aby swoją działalność zakończyła po 

maksymalnie roku. Jednak, dzięki Bogu a nie Małej Ojczyźnie działa do dziś i to w naszej 

gminie płaci podatki“. 

Przewodnicząca stwierdziła, że nie będzie odnosiła się do bloga „Nasze Michałowo“ 

bo wstyd powiedzieć nasze Michałowo. Przewodnicząca spytała radną Ancipiuk, czy chce 

ustosunkować się do wypowiedzi radnej Burak. 

Radna Maria Ancipiuk stwierdziła, że nie mówiła o żadnym Karolu, o Biedronce, o 

żadnych innych rzeczach, więc do czego ma się ustosunkowywać. Radna stwierdziła, że może 

się ustosunkować do tego, o czym mówiła na sesji. 

Przewodnicząca dodała, że radna Burak bardzo dobrze powiedziała o oświacie, bo 

przesadą jest aby 1,5 mln zł dokładać do oświaty, gdzie się dokładało 500 tyś zł, 

Przewodnicząca stwierdziła, że na blogu też było na nią pisane ale nie chce tego komentować, 

dodała, że każdy wie co dzieje się w szkole w Michałowie i od tego jest Dyrektor, który będzie 

ponosił konsekwencje. Przewodnicząca poinformowała o złożonym przez rodziców wniosku o 

podział klasy 24 osobowej z uwagi na to, iż nauczyciele nie radzą sobie z utrzymaniem 

dyscypliny (pod wnioskiem podpisali się rodzice i 15 nauczycieli)-jednak takie sprawy załatwia 

się w kwietniu podczas tworzenia arkusza organizacyjnego, który to gmina zatwierdza do 30 

maja. Przewodnicząca kończąc stwierdziła, że spuentuje wypowiedź - tak jak powiedział Jezus 

„Wybaczcie bo oni nie wiedzą co czynią”-dot. to osób piszących na blogu. 

Z innych tematów poruszono następujące kwestie: 

 Radna Ewa Kupraszewicz - spytała, jakim prawem rządzą się skargi, podania, interpelacje, 

gdyż jedne interpelacje są głosowane przez radnych a inne nie idą pod obrady tylko dlatego, 

że nie ma adresu zwrotnego. Radna stwierdziła, że inne wpływają tego samego dnia na 

których znajduje się parafka „bezpośrednio na posiedzenie Komisji Oświaty” i to jest np. 

podanie rodziców podpisane z imienia i nazwiska, ale też bez podania adresu zwrotnego – 

Przewodnicząca stwierdziła, że to było zwykłe podanie a nie interpelacja a temat został 

poruszony na Komisji w której uczestniczyła radna. Przewodnicząca dodała, że zwróciła 

uwagę dla Zastępcy Burmistrza, aby w biurze podawczym osoba przyjmująca pisma 

zwracała uwagę na umieszczanie adresów zwrotnych pod nazwiskiem.  

 Radna Nina Bielenia – spytała, czym został podyktowany zakaz wykonywania ksera w 

Urzędzie dla mieszkańców (np. kserowanie recept) – Burmistrz stwierdził, że nie 

podejmował takich decyzji i pierwszy raz słyszy. Burmistrz dodał, że Urząd nie może 

pobierać opłat za jakiekolwiek usługi z uwagi na brak kasy, natomiast te usługi powinniśmy, 

wręcz musimy mieszkańcom świadczyć i nie jest problemem skserować receptę.  

 Mieszkanka gminy Małgorzata Pawilcz – rodzic wchodzący w skład Rady Rodziców 

Uczniowskiego Klubu Żeglarskiego Michałowo- w imieniu UKŻ Michałowo zaprosiła 

Burmistrza, Radnych na spotkanie w Zarządzie z rodzicami i zawodnikami.  
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 Radna Maria Ancipiuk – spytała: ile kosztowała skarga kasacyjna w sprawie kierownika 

biblioteki, czy to wyniosło 3,5 tyś zł tak jak to jest przyjęte? Czy gmina wskutek tej kasacji 

odzyska zapłacone zaległe wynagrodzenie – jaka to była kwota? Czy pan radca Bojczuk 

reprezentując bibliotekę pobiera dodatkowe wynagrodzenie, czy jest to w ramach 

otrzymywanego wynagrodzenia w Urzędzie – jeśli tak to ile. Burmistrz stwierdził, że nie 

zna cyfry ile kosztuje skarga kasacyjna, natomiast pan Bojczuk reprezentuje kancelarię 

prawną i my mamy umowę z kancelarią za określoną kwotę i nie ma żadnych innych 

dodatkowych wynagrodzeń z tytułu prowadzenia sprawy.   

 Radna Swietłana Łuksza odniosła się do tematu UKŻ i stwierdziła, że jedna z mam chcąc 

aby dziecko wzięło udział w regatach była w stanie zapłacić, ale prezes jej tego odmówił. 

 Sołtys sołectwa Jałówka Piotr Dąbrowski poruszył temat wykorzystywania nadwyżek 

budżetowych, polepszenia infrastruktury we wschodniej części gminy oraz informowania 

mieszkańców o różnych programach, z których mogą skorzystać – Burmistrz w kwestii 

inwestycji na terenach sołectwa Jałówka poinformował, iż podpisano umowę na drogę 

Zaleszany – Jałówka, mamy projekt zagospodarowania rynku w Jałówce. Burmistrz dodał, 

że gmina powoli wychodzi z zobowiązań, które były –na koniec tego roku będziemy mieli 

tylko prawie 7 mln zł zadłużenia i wskaźniki zadłużenia nie są zbyt optymistyczne, one leżą 

w granicy połowy możliwości finansowych tej gminy. Burmistrz stwierdził, że jeżeli 

mówimy o przedszkolu-które chcemy realizować-to automatycznie przedkłada Radzie 

zaciągnięcie kredytu w wysokości pokrycia zadania finansowego na to zadanie-nie ma innej 

możliwości. Burmistrz stwierdził, że jeżeli ktoś mówi, że mamy dużo pieniędzy to nie do 

końca tak jest – staramy się je wydawać w miarę możliwie dokładnie – dodał, że ma nadzieję, 

że powoli zaczną pojawiać się środki z zewnątrz, póki co udało się wprowadzić 

przedsięwzięcie głębokiej termomodernizacji Gminnego Zespołu Szkół. Burmistrz w 

kwestii podjęcia uchwały o sprzedaży działek na Rudni i Wyrębach stwierdził, że tu są 

konkretne podmioty, które przystąpią do przetargów i zechcą zainwestować.  

 Przewodnicząca poinformowała, iż za Zalew w Michałowie w 2000 roku Gmina dla 

Regionalnej Dyrekcji Lasów Państwowych zapłaciła opłatę za wyłączenie gruntu leśnego 

kwotę jednorazowego odszkodowania tj. 515 tyś 996 zł i od roku 2008 płaci opłatę roczną 

za wyłączenie tych gruntów-jest to teren zbiornika wodnego – 2008r. – 54 tyś zł; 2009r. -56 

tyś zł; 2010r. – 50 tyś zł; i tak przez wszystkie lata, w 2012r. zapłaciła Gmina 68 tyś zł; 

2013r. – 68 tyś zł. Przewodnicząca stwierdziła, że zanim Państwo będą wytykać palcami 

Burmistrza i radnych, to zastanówcie się i przemyślcie jakie konsekwencje tego są dzisiaj – 

to jest oddawanie kwoty rzędu 70 tyś zł. – Burmistrz dodał, że zostały jeszcze dwa lata 

uiszczania opłat – jest to decyzją wymiarową w ramach ustawy o wyłączeniu gruntów 

leśnych – i ten zbiornik nie jest nasz. Przewodnicząca dodała, że jest to identycznie z tym, 

o czym mówiła radna Burak, tj. bibliotece i kupna lokalu za 1 mln 100 tyś zł, a w tym samym 

czasie Starosta oddawał budynek za darmo-więc gdzie tu gospodarność. Radna Alina 

Kazberuk stwierdziła, że zalew służy naszym mieszkańcom i nie można tak wszystkiego 

przeliczać na pieniądze. Radna dodała, że koszty są, ale radni świadomie za tym głosowali, 

tak samo jak głosowała ona, tak samo jak i obecny Burmistrz a ówczesny radny i członek 

Komisji Finansowej. Burmistrz stwierdził, że musiałby sięgnąć do sprawozdania z tamtych 

czasów, ale na pewno nie głosował po przekazaniu zbiornika na rzecz innego inwestora, nie 

ma co do tego dwóch zdań. Radna Maria Ancipiuk dodała, że zalew będzie własnością 

gminy. Przewodnicząca stwierdziła, że zalew będzie naszą własnością, ale spytała radnej 

Marii Ancipiuk, jak Biblioteka będzie naszą własnością skoro jest to wieczysta dzierżawa 

więc kiedy to będzie nasze? Przewodnicząca stwierdziła, że poszły za tym ogromne 

pieniądze i jak radni podnosili wówczas ręce? Nie dociekali wówczas, a teraz jak coś się 

docieka to jest źle i niedobrze.   
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 Mieszkaniec Michałowa Pan Edmund Chociej podziękował radnej Dorocie Burak za 

przedstawienie tematu dotyczącego blogu „Nasze Michałowo” oraz dot. radnej Marii 

Ancipiuk. Pan Chociej poruszył temat miejsc pracy w Michałowie-o którym mówiła radna 

Dorota Burak- i zwrócił uwagę na zachowanie radnej Ancipiuk, które według pana Chocieja 

przynosi wstyd mieszkańcom i gminie - Radna Maria Ancipiuk stwierdziła, że nie życzy 

sobie na sesji uwag, jakie pod jej adresem skierował pan Chociej.  

 Sołtys sołectwa Bachury Zdzisław Worona podziękował Burmistrzowi za udostępnienie 

działki w Bachurach na potrzeby mieszkańców sołectwa. 

 Radna Swietłana Łuksza na prośbę proboszcza Parafii Prawosławnej w Topolanach 

zapoznała radnych z informacją, iż proboszcz wystąpi do Burmistrza z wnioskiem o 

nieodpłatne przekazanie na własność Parafii działki w obrębie Potoki, na której kiedyś 

znajdowała się cerkiew (zniszczono ją podczas wojny) – Parafia chce wybudować tam 

kaplicę – Burmistrz stwierdził, że jeżeli wpłynie wniosek zostanie on rozpatrzony. 

 Radna Dorota Burak w imieniu proboszcza Parafii Prawosławnej w Nowej Woli i Fundacji 

Nowa Wola odczytała zaproszenie na IV Przegląd Piosenki Nowoczesnej Osób 

Niepełnosprawnych „Mam Talent”.  

 Radny powiatowy Jan Kaczan odniósł się do sprawozdania finansowego gminy, 

stwierdził, że cieszy go uzyskany wynik finansowy. Radny pogratulował Burmistrzowi, 

Radzie a zwłaszcza pani Skarbnik, która nie odstaje od Skarbnika Powiatu. Radny dodał, że 

czasem nie doceniamy tego co mamy, stwierdził, że sprawą konieczną by było-gdyby był 

poprzedni burmistrz Marek Nazarko, musiałby wyhamować bo niestety są pewne bariery i 

progi finansowe. Radny stwierdził, że czasy były wspaniałe, wówczas można było sięgać po 

kredyty, otrzymywać pieniądze z Unii-były to łatwiejsze czasy. Radny stwierdził, że projekt 

rządowy odcina samorządom pieniądze i należy o tym pamiętać. Radny podziękował 

radnym za rozsądne podejmowanie decyzji w kwestiach finansowych i życzył, aby w 

następnym roku budżet był jeszcze większy. Radna Dorota Burak dodała, że gdyby obecny 

Burmistrz nie wyhamowałby rozpędu, to porównując do pędzącego auta gmina mogłaby się 

w pewnym momencie rozbić-zbankrutować.  

 Przewodnicząca odczytała pismo skierowane od Niezależnego Samorządnego Związku 

Zawodowego Funkcjonariuszy i Pracowników Więziennictwa w Areszcie Śledczym w 

Białymstoku o przyznanie ulgi na korzystanie z Pływalni na Fali w Michałowie (pismo w 

załączeniu do protokołu) - Dyrektor MOSiR Dariusz Golak wyjaśnił, iż w dniu 15 czerwca 

odpowiedział on na pismo, które odczytała Przewodnicząca. W odpowiedzi zaproponował 

on bardzo korzystne rozwiązania dla przedstawicieli tych służb w postaci zakupu karnetu z 

bonifikatą 20% - taki karnet upoważnia do zakupu biletów indywidualnych z tą zniżką. 

 

Ad. 9 Zamknięcie obrad XX sesji Rady Miejskiej 

 W związku z wyczerpaniem porządku Przewodnicząca o godz. 13:37 zamknęła obrady 

XX Sesji Rady Miejskiej w Michałowie VII kadencji. 
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